
Kære medlemmer 

Kalenderen viser vinter og pontonerne er trukket væk og broens vippesektion spændt fast, yderbørs er 

ryddet for bænke og bord og plintene er lagt til vinteropbevaring. Der er med andre ord gjort klar til vinter 

og lavsæson i havnen.  

Dette betyder dog bestemt ikke at arbejdet omkring havnens drift og vedligehold ligger stille. 

Vejrstationen: 

Vores helt store smertensbarn i det forgangene år har været og er stadigvæk vores vejrstation. Foreningen 

forstår til fulde utilfredsheden med det manglende vejrdata på vores hjemmeside. Vi har i år været ramt af 

2 individuelle problemstillinger omkring vejrstationen: 

- Producenten af vejrstationen Vaisala omlagde deres software hvilket ødelagde dataforbindelsen til

vores hjemmeside.

- Hardware er i stykker – formentligt WXT536 sensoren som sidder oppe i masten

Disse 2 hændelser skete desværre meget tæt på hinanden så da vi havde fået genetableret forbindelsen gik 

der kun en lille måned så gik hardwaren i stykker     . 

Sagerne har taget for lang tid at få løst ingen tvivl herom, men grunden til det langvarige forløb skal blandt 

andet findes i ønsket om at have flest mulige midler til den fortsatte oprensning af renden.  Der blev derfor i 

lang tid kæmpet hårdt og ihærdigt fra vores frivillige kræfter for at få dataforbindelsen genetableret, men til 

sidst måtte der tilkøbes assistance.  

I sagen om hardwarefejlen så har vi i lang tid kæmpet med leverandøren omkring garanti, eller nærmere 

manglen på samme. Hvis vi selv afmonterer det fejlmeldte hardware før der er afklaring omkring garantien, 

så kunne vi risikere at garantien helt ville ophøre. 

Vi forventer at kunne nedtage hardwaren mellem jul og nytår og få det sendt til reparation således vi 

forhåbentligt kan genoptage havnens gode service med at levere godt og korrekt vejrdata til os alle. 

Kontingents opkrævning: 

På grund af stigende omkostninger ved anvendelsen af 'Betalings Service' til kontingent opkrævning, blev det 

besluttet på vores bestyrelsesmøde den 9-12-2024, at vi opsiger denne aftale. 

I stedet vil vi starte med at anvende 'Dinero', der har en udgave der er velegnet til foreninger. For jer som 

medlemmer, betyder dette at I vil modtage en opkrævning på kontingentet, via jeres mailadresse. 

Kontingentet betales som en normal bankoverførsel. 

Kontingentopkrævningen fremsendes primo februar 2025 

Håber at der er forståelse herfor, da denne omlægning vil give foreningen en omkostnings besparelse på ca. 

4000 kr. PA 

Nyhedsbrev Sønderho Havns Støtteforening (SHS) 
december 2024 



I år er der igen opsat et juletræ på havnen – tak til Erhvervsgruppen for at hjælpe med julestemningen. 

Tilbageblik: 

Vi ser tilbage på en god sæson med mange besøgende på havnens område og heldigvis også mange 

skibsanløb fra både ind og udland. Alt sammen noget som bekræfter havnens værdi og fastholder den store 

interesse i havnen fra mange forskellige fronter. 

Vedrørende Kåveren så blev den fine kobberinddækning af bundstokkene udført og Kåveren overgivet til 

Fanø Kommune som det var planlagt. Den fremtidige vedligeholdelse er derfor også overgået til Fanø 

Kommune, men vi er opmærksomme på standen og videregiver informationerne til kommunen. 

Vi havde en super hyggelig havnens dag med dåb af vores prikjolle og indvielse af vores meget fine plinter. Vi 

forventer helt sikkert at holde en havnens dag i 2025, en formentligt på et senere tidspunkt i kalenderen.    

I august var der lidt utraditionelt forhøjet vandstand og i den forbindelse skete der lidt materiel skade på 

flydepontonen som skal repareres her til vinter, men ellers var det en hyggelig dag på havnen med mange 

besøgende og godt humør. 

Den fortsatte oprensning af renden blev udført af 2 omgange i både februar og september. Som tidligere 

beskrevet så var fremskridtene ikke helt så store som vi havde forventet og håbet hvilket skyldes både 

hårdere havbund og østlig vind med tilhørende lavvande, men det til trods så virker konceptet med Lea Høj 



og vi ser frem til at de kommer tilbage i 2025 og færdiggøre oprensningen.  Dette naturligvis hvis det lykkes 

os at opnå støtte fra fonden og lignende. 

Status på renden bliver løbende tjekket af næstformand Henrik og den ser ud til at holde sig flot. 

 

Plinterne blev forsøgt holdt på plads under højvandet i august 2024. 

 

SHS ønsker alle en rigtig hyggelig december, en glædelig jul og et godt nytår – tak for støtten i 2024.  

 

På bestyrelsens vegne  

 

Brian Schmidt Nielsen 

Formand SHS 

Øvrige bestyrelsesmedlemmer er: Henrik Gram Madsen (Næstformand), Jens Peter Kolding (Kasser), Nicolai 

Mallet, Hans Fischer-Nielsen. 

 

Støt vores mange sponsorer – de støtter os       

 




